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سرمقاله

اقتصاد یا فرهنگ مسئله این است
ادامه از صفحه یک

افراد  اکثر  روزها  این  اقتصادی  مشکلات  اما 
مازلو  هرم  نیازهای  اول  مرحله  در  را  جامعه 
متوقف ساخته است، که همان نیازهای زیستی 
هستند، نیازهایی فیزیولوژیکی همچون خوراک، 

سلامت و خواب و غیره! 
قطعا زمانی که افراد جامعه نتوانند به راحتی 
خوراک و سلامت خود را تامین کنند، نمی توان 
از آن ها انتظار پیشرفت و دغدغه مندی فرهنگی 
را داشت. برای همین است که این روزها شاهد 
کمتر شدن یا حتی محو شدن کالاهای فرهنگی 
از سبد مصرفی بسیاری از خانواده ها هستیم. از 
کارگری که چند ماه است حقوق خود را دریافت 
نکرده و یا حقوقش هیچ تناسبی با وضعیت تورم 
جامعه ندارد چگونه می توان انتظار داشت که 
برای خودش و فرزندانش دغدغه فرهنگی داشته 
کالای  فرزندانش  برای  بتواند  حتی  یا  و  باشد 

فرهنگی همچون کتاب تهیه کند؟
را  اقتصادی  مسائل  از  حاصل  فرهنگی  فقر 
در آینده با صرف چه میزان بودجه و زمان می 
توان برطرف کرد؟ یکی از آخرین نمونه های تاثیر 
مسائل اقتصادی در مسائل فرهنگی را می توان 
در کم تر شدن و شیب نزولی شرکت کنندگان 
مرد در کنکور سراسری امسال دانست! مردانی 
که به دلیل مسائل اقتصادی حاضر به شرکت 
در کنکور سراسری و ادامه تحصیل نیستند و 
قطعا کم شدن نیروی متخصص و تحصیل کرده 
مرد در جامعه می تواند خسارات جبران ناپذیری 
را به صنعت و سایر موارد مورد نیاز کشور وارد 
سازد.مشاهده این موارد اهمیت پرداختن به این 
موضوع را چند برابر می کند ! همان طور که 
مسائل اقتصادی برای حیات و رشد افراد جامعه 
ضروریست به همان میزان مسائل فرهنگی نیز 
برای رشد و تعالی روح و روان آن ها لازم است. 
و  فرهنگی  مسائل  نمی توان  پیداست  ناگفته 
دانست  اقتصادی  مسائل  از  فارغ  را  اجتماعی 
فرهنگی  مشکلات  گویی حل  و  کرد  بررسی  و 
و اجتماعی در برطرف شدن مسائل اقتصادی 
و  اصولی  چاره ای  باید  می رسد  نظر  به  است، 
و  اندیشید  اقتصادی  مسائل  برای  تر  اساسی 
گویی طرح های  اقتصادی، نتوانسته اند تا کنون 
گره ای از مشکلات تورمی و اقتصادی باز کنند، 
به نظر می رسد با استفاده از سیستم شایسته 
امور  افراد متخصص در  از  استفاده  و  سالاری 
اقتصادی و همچنین یاری جستن از پتانسیل 
بالای علمی و دانشگاهی کشور بتوان گام های 
اقتصادی  مسائل  کردن  برطرف  برای  اساسی 
های جبران  آسیب  بتوان جلوی   تا  برداشت، 

ناپذیر فرهنگی و اجتماعی را در آینده گرفت.

خبر

اخبار

دو سناریو درمورد استعفای 
میرکاظمی

بر  مبنی  خبری  رسانه ها  شنبه در  سه  روز 
سازمان  رئیس  میرکاظمی،  مسعود  استعفای 
دولت  خبرگزاری  از  نقل  به  بودجه  و  برنامه 
منتشر شد. اما پس از جست وجو، منبعی که 
درباره استعفای میرکاظمی خبری کار کرده باشد 
نیست و خود ایرنا نیز در خبر صحبتی از منبع 

نکرده است.
موضوع وقتی جالب می شود که ایرنا نیز خبر 
استعفا را ساعتی بعد، از خروجی خود حذف 
از ساعاتی  بعد  این خبر  و سپس  است  کرده 
)بیش از 3 ساعت( به سایت ایرنا بازگشت که 
این خبرگزاری علت حذف خبر را مشکل فنی 

اعلام کرد. 
استعفای  مورد  در  ایران،  اکو  گزارش  به 
از مدت های قبل دو سناریو وجود  میرکاظمی 
دارد: سناریوی اول این است که میرکاظمی به 
واسطه بیماری ای که دارد، ممکن است نتواند به 
همکاری با دولت ادامه بدهد و برخی می گویند 
بعد از اتمام بودجه 1402، میرکاظمی به صورت 

داوطلبانه کنار می رود. 
سناریوی دوم به اختلافات بین تیم اقتصادی 
و بین دولت و مجلس بر سر میرکاظمی وجود 
دارد، این اختلافات در دو بعد است که بعد اول 
بعد مدیریتی است که عقیده دارند میرکاظمی در 
تیم خود از کسانی استفاده می کند که بانی وضع 
موجود هستند و بعد دوم نیز همان بعدی است 
که سازمان برنامه و بودجه همیشه با آن درگیر 
بوده است، موضوعاتی مانند توزیع اعتبارات و 
بودجه که یک نارضایتی سنتی را از تمام روسای 
و  می آورد  وجود  به  بودجه  و  برنامه  سازمان 
آنها به دلیل محدودیت منابع نمی توانند همه 

بخش های دولتی را راضی کنند.
دارند که  به سناریوی دوم عقیده  معتقدان 
اختلافات با دو بعد دست به دست هم داده 
است تا میرکاظمی نیز مانند اکثر روسای سازمان 
در  زیادی  عمر  طول  نتواند  بودجه  و  برنامه 

ریاست این سازمان داشته باشد. 
گرچه منابع خبری تاکید می کنند که کماکان 
میرکاظمی ارتباط خوبی با ابراهیم رئیسی دارد 
داده  نشان  این مدت  در  ابراهیم رئیسی نیز  و 
است که به تغییر سخت تن می دهد. مگر اینکه 
میرکاظمی جزء 10 مدیر ملی و استانی باشد که 
سخنگوی دولت خبر جابجایی آنها را در توئیت 

اخیر خود اعلام کرده است.

نامه محیط زیستی رهبر انقلاب به 
محسن رضایی

معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت 
معظم  مقام  رویکرد  تشریح  در  زیست  محیط 
مهم  نامه  از  زیست،  محیط  مقوله  به  رهبری 
بحبوحه  در  سپاه  فرمانده  به  خامنه ای  آیت الله 
نشست  در  سلاجقه  علی  کرد.  رونمایی  جنگ 
پاسخگویی به تماس های مردمی که روز گذشته 
در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری انجام 
شد، در پاسخ به اظهارات یکی از شهروندان اهل 
کردستان که درباره برنامه  سازمان محیط زیست 
معرض  در  گونه های  زیست گاه های  حفظ  برای 
انقراض و مناطق در معرض آسیب به دلیل وجود 
پادگان های نظامی سوال کرده بود، گفت: تجربه 
پایگاه های  و  پادگان ها  نشان داده مناطق مجاور 
بهتر  ما  زیست  محیط  و  وحش  حیات  نظامی 
حفظ شده اند. وی افزود: منطقه خجیر و سرخه 
حصار در وسط پایتخت از مناطقی است که کمتر 
با تنوع گیاهی و جانوری  جایی در دنیا می توان 
مانند آن پیدا کرد و خوشبختانه تقریباً خوب حفظ 
اقدامات  کنار  در  آن  علت های  از  یکی  که  شده 
انجام شده توسط سازمان محیط زیست، نظامی 
بودن این منطقه است. رئیس سازمان حفاظت 
امنیتی  »موضوعات  اینکه  بیان  با  زیست  محیط 
از اولویت های اصلی کشور است«، در عین حال 
به ذکر خاطره ای از دوران دفاع مقدس پرداخت 
و گفت: در زمان جنگ در یکی از جزایر جنوبی 
حفاظت شده کشور یک سایت موشکی راه اندازی 
شده بود که سازمان های مربوطه نسبت به تخریب 
محیط زیست خدمت حضرت آیت الله خامنه ای 
ابراز نگرانی کردند و ایشان نامه ای به فرمانده وقت 
تبیین  در  محکمی  بسیار  که سند  نوشتند  سپاه 
رویکرد رهبر معظم انقلاب به مقوله محیط زیست 
است. سلاجقه افزود: حضرت آقا در شرایط جنگ 
که اضطرار ایجاب می کند حتی خانه های ما پایگاه 
به سردار محسن  نامه خطاب  آن  قرار گیرد، در 
رضایی نوشتند »جناب آقای رضایی، هرچه سریع تر 
نسبت به تخلیه منطقه حفاظت شده ]مذکور[ 
اقدام شود و در اختیار دستگاه های مربوطه قرار 
گیرد« که هیچ جا نمی توان چنین حکمی را، آن هم 
در زمان جنگ دید. وی بر همین اساس به آحاد 
جامعه اطمینان داد که اگر کوچک ترین خطری 
و  تصمیم  یا  باشد  منطقه  یک  اکوسیستم  برای 
اقدامی موجب فرار حیات وحش باشد، سازمان 

محیط زیست آن را پیگیری خواهد کرد.
به گزارش ایرنا، محسن رضایی روز یکشنبه 1۶ 
محیط  کلی  سیاست های  »همایش  در  آبان ۹۵ 
زیست، اجرا و نظارت« که با هدف پیگیری روند 
تحقق سیاست های کلی محیط زیست در مجلس 
شورای اسلامی برگزار شد، با روایتی از رویکرد مقام 
معظم رهبری به محیط زیست گفته بود: عده ای 
گفتند رهبر فرزانه انقلاب در مورد محیط زیست، 
برنامه ای پیش بینی نکرده اند اما ایشان می خواستند 
که سند بالادستی محیط زیست ابلاغ شود و آن گاه 
همه مواد آن در تدوین قوانین و مخصوصاً در برنامه 
ششم توسعه مدنظر قرار گیرد. او همچنین گفته 
بود: سیاست های کلان محیط زیست مصوب مقام 
معظم رهبری تحول بزرگی در این حوزه به وجود 
می آورد و پس از تدوین و تصویب سیاست ها، باید 
قانون، نقشه راه و طرحی برای آموزش، تبلیغات و 

نظارت در این عرصه نیز تهیه شود.

دلیل ارسال پیامک زلزله از سوی معاون 
وزیر کشور

غفلت و اشتباه فنی بود
معاون انتظامی و امنیتی وزارت کشور در مورد 
ارسال پیامک هشدار زلزله گفت:  این موضوع نه 
هک بوده است و نه مسأله خاص امنیتی، به دلیل 
غفلت فنی، این پیام برای برخی شهروندان ارسال 

شد.
معاون  میراحمدی  مجید  ایسنا،   گزارش  به 
ارسال  مورد  در  کشور  وزارت  امنیتی  و  انتظامی 
پیامکی هشدار زلزله برای برخی شهروندان  گفت: 
تیم تحقیقاتی همراه اول در حال اقدام فنی بودند 
که برای شرایط بحرانی مثل سیل و زلزله پیام هشدار 
ارسال کنند.زمانیکه این کار آماده شد در گروه فنی 
خودشان می خواستند به صورت آزمایشی این پیام 
را  ارسال کنند، ولی به دلیل غفلت فنی، این پیام 
برای برخی شهروندان ارسال شد. معاون انتظامی 
و امنیتی وزارت کشور تصریح کرد:  این موضوع نه 
هک بوده است و نه مسأله خاص امنیتی ، اشتباه 
فنی بوده است که در اطلاعیه ای که صادر می 
از شهروندان  و  داد  توضیح  خواهند  را  آن  کنند 
عذرخواهی می کنند. میر احمدی  در مورد دلیل 
این  گفت:  نیز  تست  این  برای   امروز  انتخاب 
موضوع توسط دستگاه های ذی ربط دنبال می شود 
ولی مسأله در همین حد است و غفلت و اشتباه 
فنی بوده است که صورت گرفته اینکه در این مقطع 
زمانی چنین اتفاقی افتاده نوعی کج سلیقگی بوده 
وزیر کشور در حالی  است. صحبت های معاون 
مطرح می  شود که صدا و سیما علت انتشار چنین 

پیامکی را هک شدن همراه اول اعلام کرد.

ادعای سنتکام درباره رویارویی قایق 
گشتی سپاه با ناوهای آمریکایی

مرکز فرماندهی نیروهای نظامی آمریکا مدعی 
شد که اخیرا یک قایق گشتی سپاه پاسداران به 

ناوهای آمریکایی در تنگه هرمز نزدیک شد.
به گزارش ایسنا به نقل از یورو نیوز، در بیانیه 
سنتکام آمده است که ناو یواس ان اس لوئیس بی 
پولر و ناوشکن یواس اس سولیوانز در حال انجام 
یک ترانزیت معمولی در آب های بین المللی بودند 
در  نهاد  این  شد.  آن ها  نزدیک  گشتی  قایق  که 
ادامه توضیح ماجرا گفت که قایق ایرانی با تابش 
نورافکن سعی کرد در حرکت ناوها اختلال ایجاد 
کند. سنتکام با اشاره به این که این قایق از فاصله 
1۵0 یاردی ]حدود 140 متری[ کشتی های آمریکایی 
عبور کرد، افزود که این قایق »به طور خطرناکی« 
در شب  اقدام  این  که  به خصوص  نزدیک شد، 
انجام گرفت. این نهاد در ادامه گفت که کشتی های 
آمریکایی با استفاده از هشدارهای صوتی و لیزرهای 
غیر کشنده وضعیت را کنترل کردند و به ترانزیت 

خود ادامه دادند.

رأی  جلسه  در  و  گذشته  روز  موضوع  همین 
اعتماد مجلس به وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی 
نیز مطرح شد و مخالفان عنوان می کردند که بهتر 
است عنصری کارآمد، متخصص و با تجربه برای این 
وزارتخانه بگماریم. در این میان، یکی از نمایندگان 
عنوان کرد که مملکت قحط الرجال نیست، بذرپاش 

نه سابقه راه دارد و نه شهرسازی.
و  راه  پیشنهادی  وزیر  موافقان  اما  مقابل  در 
شهرسازی در مجلس در دفاع از مدارک تحصیلی 
بذرپاش می گفتند: رشته تحصیلی بذرپاش مدیریتی 
داشته  مدیریتی  جوهره  باید  فرد  و  است  بوده 
باشد. به اعتقاد آن ها، بررسی سوابق بذرپاش در 
مسوولیت های متعدد، نشان دهنده کارنامه درخشان 

وی است.
عسگری: قیمت مسکن در تهران 1100 برابر شده 

است
مردم  نماینده  عسگری،  مهدی  رابطه  این  در 
کرج در مجلس در مخالفت با وزیر پیشنهادی راه 
و شهرسازی اظهار کرد: ما امروز در حوزه حمل و 
زیادی  چالش های  هوایی  و  دریایی  زمینی،  نقل 
داریم.  امروز سهم مسکن در سبد خانوار به حدود 
40 درصد رسیده و در کلانشهرها بالای ۵0 درصد 
است. اگر این وزارتخانه درست عمل کند نیمی از 
هزینه سبد خانوار کاهش می یابد. در سه دهه اخیر 
قیمت مسکن در تهران به بیش از 1100 برابر افزایش 
یافته است حتی طلا، سکه و ارز نیز این افزایش را 

نداشته است.
این  نماینده مردم کرج در مجلس تصریح کرد: 
افزایش قیمت بر روی سایر کالاها و خدمات تاثیر 
می گذارد. اکنون برنامه آقای بذرپاش برای کاهش 
سهم هزینه مسکن و زمین در سبد خانوار چیست؟ 
تولید مسکن دولت مکلف شده  قانون جهش  در 
سالانه یک میلیون واحد مسکونی بسازد و ساخت 
رئیس  که  بود  وعده هایی  معدود  از  یکی  مسکن 
جمهوری عدد مشخصی در خصوص ساخت مسکن 
به مردم ارائه کرد. باید امروز ریشه یابی کرد که چرا 
بر روی کاغذ مانده  وعده های ما در حوزه مسکن 

است.
بذرپاش برنامه ای برای ساخت یک میلیون مسکن 

نداشت
باوی،  اهواز،  مردم  نماینده  یوسفی،  مجتبی 
حمیدیه و کارون در مجلس یازدهم نیز در مخالف با 
رای اعتماد به وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی اظهار 
باید  بدهیم  رأی  فردی  به  خواهیم  می  وقتی  کرد: 
شاخصه تخصص، تجربه و برنامه را مورد بررسی قرار 
دهیم؛ در حوزه تخصص با توجه به اینکه یک میلیون 
مهندس و فعال در حوزه شهرسازی، حمل و نقل و 
کریدورهای بین المللی فعالیت می کنند، آیا یک نفر 

نبود که به مجلس معرفی کنید؟
عنوان می شود در عرصه مدیریتی موفق هستند، 
اما در جایی که موفق بوده اید همانجا بمانید و به 

مردم خدمت کنید.
یوسفی گفت: با توجه به اینکه عضو کمیسیون 
از سوی  ای  برنامه  اذعان کرد  باید  عمران هستم، 
وزیر پیشنهادی در حوزه ساخت یک میلیون مسکن 
ندیدم و نشنیدم که قابل پایش باشد؛ در حوزه حمل 
و نقل 23۹ هزار کیلومتر راه اصلی وجود دارد که 
اعتبار امسال آن 20 هزار میلیارد تومان و در سال 
آینده 21 هزار میلیارد تومان است در حالی که نیاز 
ما در این حوزه یک هزار و 100 میلیارد تومان است 
که هیچ برنامه ای در این حوزه وجود ندارد و فقط 
عنوان می شود که باید تامین مالی صورت بگیرد، 

اما از کجا!؟
مجتبی توانگر، نماینده مردم تهران در مخالفت با 
وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی گفت: گزارش های 4 
ماهه و ۶ ماهه دیوان پر از اشکال و ایراد است که با 
حضور وزیر نیرو در کمیسیون انرژی بررسی شد. اگر 
بذرپاش موفق بوده در دیوان بماند و موفق تر بشود.
سوال  بازرسی  سازمان  رییس  از  داد:  ادامه  وی 
کنید که وقتی تعجیل در انتخاب بذرپاش را دیدند با 

یکی از بزرگان مجلس تماس گرفتند و از این انتخاب 
انتقاد کردند. نماینده مردم تهران تاکید کرد: مملکت 
قحط الرجال نیست بذرپاش نه سابقه راه دارد و نه 

شهرسازی.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس افزود: آیا تجربه 
رستم قاسمی که زمانی وزیر وزارتخانه مهم نفت بود 
بیت المال  نیست که مجدداً  کافی  راه شد  وزیر  و 
با  و  متخصص  کارآمد،  عنصری  و  ندهیم  هدر  را 
تجربه برای این وزارتخانه بگماریم که متاسفانه آقای 
بذرپاش فاقد هر سه این موارد در حوزه راه و مسکن 
هستند. این کشور حداقل یک میلیون مهندس دارد 
که در حوزه عمران، راه و شهرسازی تحصیل کرده 
و یا در حوزه ساخت و ساز بوده و هستند. سوال 
جدی این یک میلیون نفر این است که چرا آنها در 
دولت محترم دیده نشده اند؟ آیا یک نفر از میان 
خیل عظیم این افراد فردی صاحب تخصص و تجربه 
نبود که انتخاب کنیم و حال با معرفی آقای بذرپاش 
اینگونه به علم، دانش و تجربه و البته امید پشت 

پا بزنیم؟
اما کیومرث سرمدی واله، نماینده مردم اسدآباد در 
مجلس در جلسه علنی دیروز مجلس در موافقت با 
وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی گفت: اینکه رییس 
جمهوری بعد از گذشت این مدت از عمر دولت با 
پایش و توجه به وعده هایی که به مردم داده اند، 
اقدام به ترمیم کابینه با استفاده از نیروهای جوان، با 
انگیزه و خلاق کرده است، جای تشکر دارد و زمینه 
آماده  را  اسلامی  شورای  مجلس  بیشتر  همکاری 

می کند.
وی افزود: تخصص وزیر پیشنهادی و سوابق وی 
در پست های واگذار شده ثابت کرده که کارآمدی و 
توان بالایی دارد. بذرپاش هم مجلس شورای اسلامی 
را به خوبی می شناسد و به لحاظ تجربه حضور در 

هیأت رئیسه از جایگاه نمایندگان اطلاع دارد.
سرمدی ادامه داد: سوابق موفق وزیر پیشنهادی 
در پست های مختلف از جمله دیوان محاسبات به 
تحکیم جایگاه نظارت مجلس کمک کرده است و 
برای اولین بار شاهد ارائه تفریغ بودجه های به موقع 
و ارائه ابزار مناسب برای نظارت نمایندگان بودیم که 

مورد تقدیر و تجلیل مقام معظم رهبری نیز قرار 
گرفت.

حسین حاتمی، نماینده مردم کلیبر در مجلس 
از مدارک  با وزیر پیشنهادی در دفاع  در موافقت 
تحصیلی بذرپاش گفت: رشته تحصیلی بذرپاش 
مدیریتی  جوهره  باید  فرد  و  است  بوده  مدیریتی 
داشته باشد بررسی سوابق بذرپاش در مسئولیت 
وی  درخشان  کارنامه  نشان دهنده  متعدد،  های 

است.
حاتمی با بیان اینکه آیا از سایر وزرا تعهدی گرفته 
اید که از بذرپاش برای ساخت یک میلیون مسکن 
تضمین می خواهید، اظهار داشت: بذرپاش پیشانی 

موفق وزرای دولت سیزدهم خواهد بود.
مجتبی ذوالنوری در موافقتنیز  با رای اعتماد وزیر 
پیشنهادی راه و شهرسازی گفت: حجت شرعی در 
مخالفت با رای اعتماد به وزیر پیشنهادی ندیدم، در 
مربوطه صحت  تحصیلی، کمیسیون  مورد مدرک 
رییس  از  کرد،  تایید  را  بذرپاش  تحصیلی  مدارک 
کمیسیون اصل نود هم در این مورد سوال کردم و 

گفتند هیچ مشکلی وجود ندارد.
وی ادامه داد: بذرپاش روحیه ریسک پذیری و بن 
بست شکنی دارد از متخصصان استفاده می کند.
رشد بذرپاش منجنیقی و پرتابی نبوده است و پله به 
پله رشد کرده است.رییس جمهوری به ایشان برای 

قبول این پسُت اصرار کرده است.
۵ صنعت وزارت راه و شهرسازی بحران فرسودگی 

است
در ادامه جلسه، مهرداد بذرپاش در نشست علنی 
دیروز مجلس در جریان رسیدگی به صلاحیت خود 
این  برای تصدی وزارت راه و شهرسازی گفت: در 
وزارتخانه صنعت ریلی، هوایی، دریایی، ساختمان و 
حمل و نقل وجود دارد که همه تخصص ها و گونه 
در سنوات  اما  را شامل می شود،  های تخصصی 
گذشته به این دستگاه نگاه صنعت گونه نبود، همه 
اساتید می دانند صنعت یعنی بازار، قیمت تمام شد، 

نرخ فروش، فناوری و انتقال فناوری.
وی بیان کرد: این ۵ صنعت بزرگ اجزای اصلی 
وزارت راه و شهرسازی را شامل می شود، در صنعت 

هوایی با رصد سایر کشورها، از جمله ترکیه، امارات 
و قطر خواهیم دید که ساخت فرودگاه حضرت امام 
گزارش  به  است.  نبوده  گونه  نگاه صنعت  با  )ره( 
خبرآنلاین، بذرپاش با بیان اینکه به انتقادات وارده 
باید پاسخ داده شود، تاکید کرد: با این حال ۵ صنعت 
بزرگ با بحران فرسودگی مواجه است، در حوزه ریلی 
بالغ بر 1۵ هزار کیلومتر خطوط ریلی ساخته شده 
است که امروز با بحران بهسازی آن روبرو هستیم 
که اگر نگاه صنعتی داشته ایم، می توانستیم مسائل 
را حل کنیم، اما توفیقی حاصل نشده و سرعت کم و 
ناراحت کننده آن صدای مردم ، نمایندگان و دولت 
را درآورده است. وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی با 
اشاره به انتقاد یکی از نمایندگان توضیح داد: می 
گویند برنامه ای ارائه نکرده ام، اما آنها در کمیسیون 
ها حرف زدند و رفتند، اگر می نشستند می دیدند که 
برنامه ای ارائه شده، می توانند از سایر نمایندگان در 

این باره سوال کنند.
وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی افزود: برای انجام 
از  باید  و  نیاز است  موضوع مذکور چه تخصصی 
چه آدم ها و ابزارهایی استفاده کنیم، در این میان 
چه مصوباتی برای تحقق این اهداف نیاز است؟ به 
عنوان مثال در قانون جهش تولید مسکن ساخت 4 
میلیون مسکن پیش بینی شده است و این در حالی 
با  این موضوع در کشورمان  است که برای تحقق 
کمبود مهندس، تکنسین و ... مواجه نیستیم اما با 
این سوال مواجه ایم که چرا مسکن ساخته نمی شود. 
آیا می توان مثل مسکن مهر ردیف مشخص برای آن 

پیش بینی کرد.
بذرپاش در این راستا بیان کرد: 4 میلیون مسکن 
ضرب در 100 مترمربع می شود 400 میلیون مترمربع 
و اگر میانگین متری ۷ میلیون تومان محاسبه شود 
عددی معادل دو هزار و ۸00 همت می شود و این در 
حالی است که بودجه سال جاری حدود یک هزار و 
۵00 همت است. بنابراین باید پاسخ دهیم مشکل 
کجاست و وزارت راه چه کاری برای تأمین مالی دو 
هزار و ۸00 همت باید انجام دهد. حتماً نمایندگان در 
جریان تصویب قانون جهش تولید مسکن مفروضات 

را بررسی کردند.

جامعه  با  دولت  مستمر  ارتباط  به  اشاره  با  جمهوری  رئیس 
دانشجویی کشور در همه ایام و روزهای سال گفت: بنده ارتباط 
دولت با دانشگاه را یک ضرورت می دانم و حقیقتا باور دارم دانشگاه 
به عنوان اتاق فکر دولت می تواند در مسئله شناسی و حل مسائل 
کشور یاریگر دولت باشد و به دولتمردان نیز تاکید کرده ام ارتباط با 

جامعه نخبگانی توامان با حضور در میان مردم مورد توجه باشد.
سید ابراهیم رئیسی صبح دیروز در آیین گرامیداشت روز دانشجو 
که در دانشگاه تهران برگزار شد، این روز را نماد دشمن شناسی، 
دشمن ستیزی، بصیرت و احساس مسئولیت جامعه دانشجویی 
کشور عنوان کرد و افزود: حقیقتاً شانزدهم آذر باید به عنوان نماد و 
نمود بالندگی و شناخت شرایط و وضعیت کشور از سوی دانشگاه ها 

همواره گرامی داشته شود.
ارتباط دولت با دانشگاه را یک ضرورت می دانم

وی با اشاره به ارتباط مستمر دولت با جامعه دانشجویی کشور 
در همه ایام و روزهای سال گفت: بنده ارتباط دولت با دانشگاه را 
یک ضرورت می دانم و حقیقتا باور دارم دانشگاه به عنوان اتاق فکر 
دولت می تواند در مسئله شناسی و حل مسائل کشور یاریگر دولت 
باشد و به دولتمردان نیز تاکید کرده ام ارتباط با جامعه نخبگانی 

توامان با حضور در میان مردم مورد توجه باشد.
ایران قوی مطلوب آمریکایی ها نخواهد بود

وی با بیان این که »پیش از حضور در این مراسم برخی توصیه 
کردند در این مراسم شرکت نکنم«، تصریح کرد: بنده در پاسخ گفتم 
کسانی که به دنبال تعطیلی علم هستند به دانشگاه نمی روند و 
بنای دولت سیزدهم از ابتدا تقویت علم و علم افزایی در دانشگاه ها 
بوده است و از این جهت بود که پس از بهبود شرایط کرونایی کشور 
دولت اولین اولویت خود را از سرگیری فعالیت دانشگاه ها قرار داد 
چرا که نشاط و پویایی کشور و همچنین پیشرفت ها و افتخارات 
دانشمندان کشور محصول دانشگاه است. رئیس  جمهوری افزود: 
امروز دانشگاه ما به دشمن ضربه زده و به همین دلیل می خواستند 
در این فضا آشوب ایجاد کنند و کلاس های درس را به تعطیلی 
بکشانند اما اساتید و دانشجویان فرهیخته چنین اجازه ای به آنها 
ندادند. وی با تاکید بر تفاوت میان اغتشاش و اعتراض، با بیان 
این که »اعتراض به دنبال خود اصلاح امور و سازندگی را دارد، اما 
پیامد اغتشاش، تخریب و ناامنی است«، تصریح کرد: قطعاً یک 
ایران قوی مطلوب آمریکایی ها نخواهد بود و آنها به دنبال یک ایران 
ویران شده همانند افغانستان، سوریه، لیبی و دیگر کشورهای مورد 
تجاوز قرار گرفته از سوی این کشور هستند، اما ایران متفاوت از 

دیگر کشورها و سرزمین ها، زنان و مردانی با عزت و باغیرت دارد که 
هرگز اجازه تحقق چنین توطئه هایی را به آمریکایی ها نخواهند داد.

وی در بیان چرایی عصبانیت و ناامیدی دشمنان از دانشگاه و 
جامعه دانشجویی کشور، گفت: دانشگاه های ما امروز سرمنشاء 
همه پیشرفت ها در کشور بوده و افتخارات دانشمندان ما در علم و 
فناوری، صنعت هسته ای، هوافضا و دستاوردهای دفاعی و امنیتی 
محصول دانشگاه است، از این جهت دشمن به دنبال تعطیل کردن 
دانشگاه ها، از بین بردن نشاط دانشجویی و مقابل هم قرار دادن 
دانشجویان برآمد، اما جامعه دانشجویی ما نشان داد صدای واقعی 

دانشجوی ایرانی صدای ضد استکباری است.
حجم تجارت خارجی کشور 4۸ درصد افزایش یافته است

جمع  در  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  همچنین  رئیسی 
دانشجویان با اشاره به تلاش دشمنان برای ممانعت از ایجاد تحول 
کردن  متوقف  برای  تلاش  جمله  از  کشور،  اجرایی  مدیریت  در 
موثر  ارتباط  برقراری  در  غیرنفتی، سنگ اندازی  و  نفتی  صادرات 
با کشورهای همسایه و جلوگیری از افزایش حجم تجارت خارجی 
ایران تصریح کرد: برغم همه تلاش ها و توطئه ها امروز صادرات 
نفت ما به میزان پیش از تحریم ها افزایش یافته، ارتباطات ما با 
زیرساخت های آسیا از طریق پیمان های شانگهای و اوراسیا برقرار 
شده، حجم تجارت خارجی کشور 4۸ درصد افزایش یافته و صدها 
کارخانه نیمه تعطیل یا تعطیل به چرخه تولید بازگشته و یا در حال 
راه اندازی است. وی با اشاره به تشکیل »اردوهای راهیان پیشرفت« 
برای آشنایی دانش آموزان با دستاوردها و پیشرفت های کشور در 
حوزه های مختلف، اظهار داشت: شما جامعه دانشجویی کشور نیز 

باید راویان این پیشرفت ها برای عموم مردم باشید.
وی با اشاره به دیدار خود با دبیرکل سازمان ملل و عذرخواهی 
او به خاطر ناتوانی در رفع تحریم  دارویی کشورمان در دوران کرونا 
گفت: بنده خطاب به دبیرکل سازمان ملل گفتم امروز به رغم همه 
فشارها و تحریم ها ما نه  تنها با تولید شش نوع واکسن به دست 
متخصصان کشورمان از واردات واکسن کرونا بی نیاز شدیم، بلکه 
به صادرکننده واکسن نیز تبدیل شده ایم، اما زشتی و روسیاهی این 

مسئله برای مدعیان حقوق بشر باقی خواهد ماند.
چرا به دروغ می گویید به دنبال زندگی و آزادی برای مردم ایران 

هستید؟
و  اخیر  اغتشاشات  پرده  پشت  اینکه  بیان  با  جمهوری  رئیس 
ناامنی ها در کشور، متوقف ساختن پیشرفت ها، تعطیلی دانشگاه ها 
و ناامید کردن مردم بوده است، افزود: در همین راستا تلاش همه 

ما مسئولان و شما جامعه دانشجویی کشور و اساتید دانشگاهی 
باید بر امیدوار کردن هر چه بیشتر مردم با کار جهادی و فعالیت 
شبانه روزی باشد که اگر چنین شود یقین بدانید دشمن روز به روز 

ناامیدتر و مردم روز به روز امیدوارتر خواهند شد.
وی با بیان این که »کسانی که دانشجوی ما و مدافعان امنیت 
همچون شهید آرمان علی وردی و روح الله عجمیان را به شهادت 
می رسانند، مسئله شان مشکلات اقتصادی نیست«، تصریح کرد: 
مردم ما و جامعه دانشجویی کشور به خوبی تفاوت میان اعتراض و 

اغتشاش را می فهمند و به همین دلیل آنها را ناکام گذاشتند.
وی با اشاره به سفر اخیرش به کردستان و حضور در بازار سنندج 
و مشکلاتی که در پی آن برای برخی از بازاریان از سوی اغتشاشگران 
ایجاد شد، تصریح کرد: چرا به دروغ می گویید به دنبال زندگی و 
آزادی برای مردم ایران هستید؟ شما دیدید که با آن بنده خدا که 
یک شکلات به ما تعارف کرد چه کردند، چه کسی دیکتاتور است؟ 
امروز ادعای کسانی که شعار زندگی و آزادی می دهند، اما با فشار و 
تحریم زندگی را از مردم ایران سلب کرده اند، ادعایی مضحک است!

رئیسی تاکید کرد: امروز مستبدترین و دیکتاتورترین حکومت 
دنیا هیئت حاکمه ایالات متحده آمریکاست و 1۶ آذر روز مبارزه 
با ابردیکتاتور عالم یعنی آمریکاست. لعن و نفرین الهی بر آنها 
که داعش را پایه گذاری کردند و جنایاتی نظیر جنایات حرم مطهر 

حضرت شاهچراغ را رقم زدند.
سوالات  برخی  درباره  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
دانشجویان درباره نحوه انتصاب مدیران در دولت سیزدهم، میزان 
پیشرفت نهضت ملی مسکن، اشتغال، اینترنت، حذف ارز ترجیحی، 
از ظرفیت  استفاده دولت  بازار سرمایه و همچنین  بازار خودرو، 

کانون های فرهنگی و دانشگاهی توضیحاتی ارائه کرد.
وی با بیان این که »دولت سیزدهم تنها دولتی پس از پیروزی 
مشکلات  حل  برای  مدون  برنامه ای  که  است  اسلامی  انقلاب 
کشور دارد و برنامه خود را نیز به بوته نقد کارشناسان، نخبگان و 
فرهیختگان گذاشته است«، افزود: معتقدیم با توجه به ظرفیت های 
عظیم موجود در کشور و حمایت و پشتیبانی مردم، مشکلات قابل 
حل است و اقتصاد کشور و معیشت مردم نیز بهبود خواهد یافت.

رئیس جمهوری در پایان ضمن قدردانی از دانشجویان و اساتید 
با بصیرت دانشگاه که با رونق کلاس ها و پافشاری بر ارزش ها اجازه 
ندادند فضای دانشگاه به محلی برای جولان اغتشاشگران تبدیل 
شود، به روح پاک همه شهدا به ویژه شهدای دانشجو و شهدای 

مدافع امنیت درود فرستاد.

دومین وزیر راه دولت سیزدهم چگونه رای اعتماد گرفت؟

پاش با وزارت راه و شهرسازی تمام چالش های بذر
پس از قبول استعفای رستم قاسمی توسط ابراهیم رئیسی که گفته می شود دلیل آن بیماری بوده است، رئیس  جمهوری، مهرداد بذرپاش را به عنوان  گزینه 
پیشنهادی وزارت راه و شهرسازی معرفی کرد؛ انتخابی که در ابتدا با مخالفت برخی نمایندگان مواجه شد، به طوری که از نداشتن تخصص و سابقه کاری 

او در این حوزه سخن می گفتند.

دانشگاه به عنوان اتاق فکر دولت عمل کندرئیسی در جمع دانشجویان دانشگاه تهران مطرح کرد

یکی از نمایندگان 
مجلس گفت: 

آیا تجربه رستم 
قاسمی که زمانی 

وزیر وزارتخانه 
مهم نفت بود و 

وزیر راه شد کافی 
نیست که مجدداً 
بیت المال را هدر 
ندهیم و عنصری 
کارآمد، متخصص 

و با تجربه برای 
این وزارتخانه 

بگماریم
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